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Nedan följer ett sammandrag av våra ställningstaganden. För mer detaljerad information, 

vänligen se respektive yrkande/yttrande i nedanstående länk. 

Sammanträde Kommunstyrelsen 2024-06-12 - Kommunstyrelsen - Nämndhandlingar - 

Göteborgs Stad (goteborg.se) 

 

4. Tilläggsyrkande från SD angående redovisning av uppdrag att ta fram en doftpolicy för 

Göteborgs Stads anställda i brukarnära verksamheter 

En doftpolicy rör många gånger utsatta grupper som inte alltid klarar av att föra egen 

talan. Allergier blir allt vanligare och triggas ofta av syntetiskt framställda dofter och 

lösningsmedel. En doft kan handla om exempelvis lukt från kemikalier, röklukt och doft från 

blommor. Det gör att området till viss del är svårt att reglera. I ärendets beredning tolkas 

doft som anställdas doft av parfymer eller parfymerade hygienprodukter. Det anser vi vara 

för lite. SD yrkar på att revideringen av doftpolicyn utökas till att även omfatta nagellack 

och röklukt, vilket inkluderar doft från tobaksrök, e-cigaretter och andra liknande 

produkter.   

  

5. Yrkande från SD angående hemställan från exploateringsnämnden gällande möjligheter 

att förvärva fastigheter som kommunala bolag ska avyttra 

De av kommunfullmäktige 2018-06-07 § 15 antagna ”Göteborg Stads riktlinje vid 

överlåtelse av fastigheter mellan stadens bolag och kommunen genom 

exploateringsnämnden” ska fortsatt gälla. 

”Vid försäljning av fastigheter från bolag ska exploateringsnämnden ges möjlighet att 

förvärva fastigheten innan försäljningen annonseras på marknaden. Rutinen innebär att 

bolaget ska skicka en skriftlig förfrågan till exploateringsnämnden om staden har ett intresse 

av att förvärva den aktuella fastigheten. Exploateringsnämnden ska lämna skriftligt besked 

till bolaget inom 2 månader efter att frågan har inkommit till förvaltningen”. 

 

6. Tilläggsyrkande från SD angående redovisning av uppdrag att ta fram förslag på åtgärder 

för att motverka och förebygga prostitution, människohandel och sexuell exploatering 

Med bakgrund i den växande problematiken kring människohandel och sexköp som 

förekommer inom ramen för religiösa samfund i Sverige, framför allt kopplat till tillfälliga 

äktenskap under religiösa ceremonier bör uppdraget kompletteras med åtgärder för att 

synliggöra och agera mot även detta. Granskningar har belyst hur vissa muslimska samfund 

med imamer i ledande roller medverkar i och till och med uppmuntrar sexhandel genom 

tillfälliga äktenskap. Dessa handlingar, som ofta involverar en ekonomisk transaktion, 

strider inte bara mot svensk lag utan underminerar också individens frihet. 

 

8. Yrkande från SD angående redovisning av lägesbild brott och otrygghet Göteborg 2024 

Fler vuxna måste jobba förebyggande med kommande generationer. Gängkriminalitet ger 

konsekvenser för hela familjen utifrån en ökad riskutsatthet och eventuell ökad 

benägenhet att själva involveras. I väntan på en ny lagstiftning gällande föräldraansvar kan 

socialnämnderna bidra till att tydliggöra de perspektiven och familjens förebyggande roll 

för att unga inte ska rekryteras och för att kunna bryta en redan påbörjad kriminell livsstil. 

https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZeCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPEOY28zO28OAgBSElp88k21eaVn0ngt6DRziGpZlEH8Ve0jdkDkbFgWhYcJlLITEpYaPJNq56y1SZB5jsY0YmSCW8DghB5fxMwUx_573vD3JH0w4gQAh78MewJ950ap6SBrt1MAJEuvvjrLUD-D7qizfumm_tSoapcdb3qpYZgo4wqtMkrQ7q1un-A__wHHQ/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2024-06-12=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2024-06-12==/
https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZeCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPEOY28zO28OAgBSElp88k21eaVn0ngt6DRziGpZlEH8Ve0jdkDkbFgWhYcJlLITEpYaPJNq56y1SZB5jsY0YmSCW8DghB5fxMwUx_573vD3JH0w4gQAh78MewJ950ap6SBrt1MAJEuvvjrLUD-D7qizfumm_tSoapcdb3qpYZgo4wqtMkrQ7q1un-A__wHHQ/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2024-06-12=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2024-06-12==/
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14. Tilläggsyrkande från SD angående Kommunalförbundet Tolkförmedling Västs 

årsredovisning 2023 

Att kunna språket är en av de viktigaste bitarna i en fungerande assimilation och 

integration in i det svenska samhället av de som kommit till Sverige. Sverigedemokraterna 

ifrågasätter inte rätten till tolk. Vi ifrågasätter det ohållbara i att den är kostnadsfri och hur 

länge den kan få fortsätta vara så. Kostnadsfria tolkar under allt för lång tid, blir en enorm 

björntjänst mot människors väg in i det svenska samhället.  

 

17. Yrkande från SD angående miljö- och klimatnämndens redovisning av uppdrag om 

förslag avseende klimatlåda 

Den pågående satsningen på att minska matsvinnet har resulterat i små och oregelbundna 

volymer av överbliven mat, vilket gör det opraktiskt att införa ett system för försäljning av 

mat, speciellt hela maträtter. Vi ser gärna att samarbeten med skolor och lokala aktörer 

fortgår för efterskänkning av mat samt införandet av fler tillagningskök i Göteborg. Ett 

system som klimatlåda skapar dessutom incitament att öka mängden tillagad mat för att 

kunna leverera överbliven mat, vilket går emot målet att minimera matsvinnet och ha 

noggrann måltidsplanering. 

 

18. Tilläggsyrkande från SD angående redovisning av uppdrag gällande förändrad 

samverkan med externa aktörer från stadsdelsnämnder till facknämnder 

Den nyligen genomförda omorganisationen inom Göteborgs Stad, där stadsdelsnämnder 

ersattes av facknämnder med specifika verksamhetsansvar, har medfört betydande 

förändringar i hur staden samarbetar med externa aktörer. Denna fragmentering kan leda 

till att viktiga lokala perspektiv och insikter missas i planeringen och genomförandet av 

stadsutvecklingsprojekt.  

Tidigare hade stadsdelsnämnderna ett bredare ansvar för invånarna inom sina geografiska 

områden, vilket gjorde det enklare för lokala organisationer att samarbeta med kommunen i 

olika frågor, inklusive stadsutveckling och byggnation. SD yrkar på att involvera fler 

organisationer tidigt i processen då det är en framgångsfaktor för att minska antalet 

överklaganden och missnöjen med de projekt som staden genomför. 

 

21. Tilläggsyrkande från SD angående motion av Axel Josefson (M), Nina Miskovsky (M) 

och Mattias Tykesson (M) om att inrätta en särskild central funktion för att motverka 

välfärdsbrottslighet 

Redan 2019 har SD i remissvar vad gäller assistans och LSS yrkat på att Gbg ska vara 

drivande i att ta krafttag mot systemutnyttjandet som gör tex ren brukarimport möjlig. Vi 

är övertygade om att det behövs ett aktivt samarbete mellan berörda myndigheter för att 

förhindra och upptäcka denna typ av brottslighet. På kommunal nivå finns det behov av 

ytterligare åtgärder för att hantera och förhindra denna typ av brottslighet.  

De personer som är berättigade till assistans, ska naturligtvis få all den hjälp de har rätt till. 

Därför kan vi inte tillåta att människor helt utan skrupler dränerar stadens skyddsnät. 

Dessa bidragsfuskare ska klämmas åt. Assistansbedrägerier i kombination med 
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arbetstillstånd har uppmärksammats i flera tidigare rapporter med bäring på organiserad 

brottslighet. 

Socialnämnderna har en skyldighet att polisanmäla misstanke om bidrags- och lönefusk 

och vi vill försäkra oss om att detta sker, genom att få en redovisning på antalet 

polisanmälningar under 2023 samt hittills under 2024. 

 

22. Yrkande från SD angående motion av Simona Mohamsson (L) och Elisabet Lann (KD) 

om ett partnerskapsprojekt eller vänortsavtal med Taiwan 

Sverigedemokraterna är positivt inställda till ökat samarbete med andra städer både inom 

Sverige och utomlands, detta inkluderar städer i Taiwan. I det fall Taiwan önskar utveckla de 

bilaterala relationerna med Sverige och komplettera sin ambassad i Stockholm genom att 

etablera en formell konsulär besiktning i Göteborg, i det fall är detta en fråga som bör lyftas 

till nationell nivå och inte hanteras uteslutande av lokalpolitiker i Göteborg. 

 

24. Yrkande från SD angående remiss från Arbetsmarknadsdepartementet - 

Delbetänkande av delegationen mot arbetslivskriminalitet (SOU 2024:14) 

SD yrkar på att Göteborgs Stads yttrande över remiss från Arbetsmarknadsdepartementet – 

Delbetänkande av delegationen mot arbetslivskriminalitet ändras. 

För att undvika att personer som befinner sig i landet utan uppehållstillstånd utnyttjas i 

arbetslivskriminalitet, kan Sveriges kommuner med fördel implementera följande 

strategier: 

• Förstärkning av myndighetssamverkan 

• Informationsutbyte och sekretess 

• Utökade insatser och kontroller 

• Utbildning och information 

• Ökat samarbete med civilsamhället och arbetsmarknadens parter 

• Stärkta rättsliga åtgärder 

• Implementering av tipsfunktioner 

 

28. Yttrande från SD angående remiss från Utbildningsdepartementet - Skolor mot brott 

(SOU 2024:17) 

Sverigedemokraterna välkomnar utredningens förslag, men har några invändningar. 

Utredningens bedömning att elever på förhand ska få vetskap om att beslut om inspektion 

av väskor en viss dag är fattat gör insatsen tandlös. Enskilda elevers egen integritet behöver 

underställas upprätthållande av säkerhet för personal och övriga elever. Lärare ska ägna sig 

åt kärnuppdraget och det bör för säkerhets skull framhållas att de inte ska åläggas uppgiften 

att undersöka elevers väskor.    

Vi delar inte uppfattningen att ”När det gäller brott som begåtts av elever som är under  

straffmyndighetsåldern (...) bör det regelmässigt anses föreligga övervägande skäl mot en 

anmälan.” Det är viktigt att inte undanta brott från polisanmälan som begås av 

minderåriga. Polismyndigheten får i dessa fall överföra ärendet till socialtjänsten. Själva 
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syftet med polisanmälan är att undvika rådande situation där rektorer själva godtyckligt 

friar eller fäller i rättsliga frågor.   

Polisen har vid återkommande tillfällen informerat om nikotin- och drogsituationen i skolan 

och att utvecklingen i dagsläget går åt helt fel håll. Enligt Polisen finns det minst ett skåp på 

varje skola där nikotin och narkotika finns till försäljning. Skolan ska vara fredad från 

narkotika. En effektiv åtgärd är att i större utsträckning oanmält och efter skoltid söka 

igenom skolorna med narkotikahundar.  

 

29. Yrkande D och SD angående Antagande av detaljplan för bostäder vid Vågnedalsvägen 

inom stadsdelen Askim 

Detaljplanen som minskar allmänhetens tillgång till en uppskattad badplats där många  

göteborgare vill bada på sommaren och som förstör stora naturvärden ska inte antas. 

Detaljplanens förslag med punkthus i park är en bebyggelsestruktur med utgångspunkt i 

modernistisk förortsstruktur och inte i den traditionella kvartersstaden eller 

trädgårdsstadens struktur. Vi föreslår därför att förslaget till detaljplan inte antas och om 

den eventuellt antas har vi förhoppningar om att mark- och miljödomstolen ännu en gång 

upphäver den. 

 

32. Tilläggsyrkande från SD angående Redovisning av uppdrag att komplettera 

intervjuguiden i Göteborgs Stads HR-process för rekrytering med fördjupade frågor om 

kandidatens bakgrund för att bedöma lämplighet för tjänsten 

De kriminella aktörernas nätverk av personer och bolag behöver kartläggas på ett  

samordnat sätt över hela staden. För att säkerställa en individs bakgrund och rätt till  

arbete måste individens identitet och nationalitet först fastställas. 

Falska id-handlingar och dokument som styrker individer rätt till arbete är klistret som  

får verksamheter som trafficking, människosmuggling, arbetslivskriminalitet och  

annan grov organiserad brottslighet att gå ihop. Det är idag mer regel än undantag att 

gränsöverskridanden multikriminella lever under en eller flera falska identiteter. 

 

33. Yttrande från SD angående Revidering av Göteborgs Stads riktlinje för god ekonomisk 

hushållning samt resultatreserv och resultatutjämningsreserv 

Att ersätta Resultatutjämningsreserven (RUR) med den nya Resultatreserven  

(RER) med dess regler och villkor, är ett politiskt förslag förhandlat och framtaget  

av Regeringen och Sverigedemokraterna. Vi, i SD Göteborg, anser detta vara ett  

bra förslag och vi står givetvis bakom Tidöpartiernas gemensamma förslag. 

 

34. Yttrande från SD angående Göteborgs Stads delårsrapport mars 2024 

Det är anmärkningsvärt att flera av stadens partier som säger sig vara motståndare mot 

antisemitism nu visar sitt rätta ansikte och öppet verkar för att elda på antisemitismen och 

det eskalerande hatet mot judarna. Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet 

legitimerar med deras yrkande antisemitism och späder på hatet ytterligare genom att 

peka ut Israel och judarna. 
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Socialdemokraterna är inte längre ett parti för arbetare eller ens för de som arbetar. 

Tvärtom har partiet blivit allt viktigare för alla de som inte arbetar. Vänsterpartiets 

kretsförening i Angered visar öppet hat mot judarna. Det skanderas att judar bör dö och att 

Israel ska raderas från världskartan (för det är i praktiken vad “From the river to the sea” och 

“Krossa sionismen” betyder). Detta motbjudande beteende hör inte hemma i ett 

demokratiskt och jämställt land. Vi yrkar i Nämnden för inköp och upphandling med 

bestämdhet avslag på yrkandet från V, S och MP. 

 

35. Yrkande från SD angående Underlag för kompletterande budget maj 

Sverigedemokraterna yrkar på att medel i aktuellt förslag (TU) ändras till och fördelas 

enligt nedan där medel (från kommuncentralt avsatta medel för evakuerings- och 

omställningskostnader) överförs för att ytterligare förstärka satsningarna. 

• 10 mnkr från stadsmiljönämnden till grundskolenämnden avseende resor till 

fritidshem 

• 32,5 mnkr Låglönesatsning för personal i välfärdsverksamheter 

• Höjda lånetak för Higab och Stadshus beviljas 

• 120 mnkr beviljas för Evakuerings- och omställningskostnader 

• Korrigering av överföring av kommunbidrag från de regionala socialnämnderna till 

nämnden för funktionsstöd avseende barn och unga ärenden. Dessa har hamnat fel i 

samband med de nya välfärdsnämnderna. 

• 30 mnkr från äldre samt vård- och omsorgsnämnden till nämnden för funktionsstöd 

avseende personer med funktionsnedsättning som har fyllt 65 år godkänns 

• 920 tkr från Nämnden för Intraservice till kommunledningen avseende det  

stadengemensamma dataskyddsarbetet, godkänns 

 

38. Tilläggsyrkande från SD angående Göteborgs Stads barnbokslut 2023 

En barnrättsplan för Göteborg måste innehålla realism och spegla hur staden ser ut i många 

utsatta områden. Åtskilliga är de fall i Göteborg där vi läser om hur barn i Göteborg gör 

andra barn illa. Barn rånar barn, barn misshandlar och förnedrar barn. Detta har ökat 

kraftigt. Grovt kriminella har upptäckt att det är lätt att komma undan med brott genom att 

utpressa och tvinga barn att delta i kriminella gärningar.  

Det råder en tystnadskultur bland ungdomar idag. De pratar inte med polisen, de pratar inte 

med föräldrarna, man ”golar” inte på varandra. På så vis kan unga omyndiga gärningsmän 

fortsätta utöva dessa övergrepp mot barn. Barn som kommit i våldsverkares väg går ofta inte 

vidare i läkprocessen om de inte får någon som helst upprättelse. 

För alla stadens barn som växer upp med drömmar och förhoppningar, måste det råda en 

nolltolerans mot rekrytering av barn in i kriminaliteten, grov mobbing och våld sinsemellan 

barn. Dessa högst verkliga problem måste tas med i planen. 
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40. Yttrande SD angående Redovisning av uppdrag att kartlägga matfattigdomen i 

Göteborg 

Trots en hög inflation och ökande priser på livsmedel har antalet personer som ansöker 

om ekonomiskt bistånd minskat. En kritisk punkt i redovisningen är bristen på tydliga 

samband mellan förändringar i ekonomiskt bistånd och matfattigdom. Trots omfattande 

utredning och analys har det inte framkommit konkreta bevis för att ändringar i 

socialtjänstens rutiner och riktlinjer under perioden 2018-2023 direkt påverkat 

matfattigdomen. Detta väcker frågan om utredningens effektivitet och om resurserna 

kunde ha använts på ett mer direkt stödjande sätt för de behövande. 

Utredningen om matfattigdom har inte gjort en enda person mättare.  

 

45. Motion av Jörgen Fogelklou (SD) och Agneta Kjaerbeck (SD) om kontinuerliga 

bakgrundskontroller av Göteborgs Stads anställda 

Falska id-handlingar används för att etablera och flytta människor till platser eller rum de 

annars inte fått tillåtelse att vistas. Det möjliggörs i stor skala i det svenska samhället på 

grund av rådande brist på kunskap och förståelse om vikten av riktiga identitetskontroller. 

Inte minst i arbetslivet. Det övergripande målet för personer med koppling till extremism 

och salafistiska miljöer är att segregera och inkapsla invånare i utsatta områden. Kriminella 

aktörer, både inom och utanför Sverige, har i åratal lever under en eller flera falska 

identiteter. 

Kontinuerliga bakgrundskontroller under anställningstiden av personal innebär  

att:  

• Individens identitet och nationalitet först ska fastställas för att säkerställa en  

individs bakgrund och rätt till arbete.  

• En riktig identitetsvalidering genomförs på befintlig personal, för att säkerställa  

att alla medarbetare är de personer som de utger sig för att vara.  

• En säkerställd process för kontroll av identitet införs som ett obligatoriskt steg i  

rekryteringsprocessen för alla nya medarbetare.  

• En säkerställd och automatiserad process för kontinuerlig kontroll och  

uppföljning av individens rätt att arbeta, under hela anställningens livscykel,  

implementeras. 

 

45. Yrkande från SD angående motion av Jörgen Fogelklou (SD) och Agneta Kjaerbeck (SD) 

om kontinuerliga bakgrundskontroller av Göteborgs Stads anställda 

En utredning om införandet av kontinuerliga bakgrundskontroller är en nödvändig och  

strategiskt viktig åtgärd för att säkerställa Göteborgs Stads anställdas pålitlighet och  

integritet. Vi uppmanar kommunstyrelsen att godkänna motionen och påbörja  

utredningsarbetet i enlighet med de förslag som framlagts. 
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48. Yttrande SD angående motion av Mariette Höij Risberg (D) och Jessica Blixt (D) om att 

utreda möjligheten att inrätta ungdomshem riktade till unga med sammansatt psykisk och 

psykiatrisk problematik 

Att hantera frågor relaterade till ungdomsvård och psykiatrisk behandling på kommunal 

nivå kan vara mindre lämpligt av flera skäl. För det första kan enskilda kommuner sakna 

tillräckliga resurser och expertis för att tillhandahålla den specialiserade vård och 

behandling som krävs för unga med komplex psykisk och psykiatrisk problematik. Dessutom 

kan det vara svårt för enskilda kommuner att upprätthålla höga kvalitetsstandarder och 

säkerställa likvärdig vård för alla ungdomar inom sitt ansvarsområde. Genom att samordna 

insatserna på nationell och regional nivå kan man säkerställa att resurser och expertis 

används på ett effektivt sätt och att ungdomar får den vård och behandling de behöver för 

att må bra och utvecklas positivt. 

 

49. Yrkande från SD angående stopp av den hämningslösa miljardrullningen i projekt 

Västlänken 

Västlänken är inget annat än ett skenande haveri. Detta bekymmersamma projekt dras 

med kostnadsökningar på mångmiljardbelopp. Skadan är redan skedd och det enda som 

gäller nu är att minimera och sätta stopp för de fortsatta skadeverkningarna. 

SD yrkar på att staden och Trafikverket ska dokumentera vilka delprojekt som är möjliga 

att stoppa alternativt reducera inom projekt Västlänken så att inga ökade kostnader läggs 

över på Göteborgs Stad och göteborgarna samt att slutförandet av projektet påskyndas. 

 

50. Yrkande från SD angående ianspråktagande av kommunens mark och allmän plats 

Tältmanifestationen på allmän plats utanför Göteborgs Universitet är ett av flera fall där 

demonstranter stört studiemiljön och boende i närområdet. Många studenter känner oro 

och missmod inför planerade utspring. Inför det förestående EU-valet bör klargöras att det 

är ett brott att försöka hindra eller förvanska resultatet av ett val eller en omröstning.  

Göteborgs Stad har ett regelverk för ianspråktagande av stadens mark och allmän plats. 

Det åligger staden att tillse att dessa regler följs, i egen regi eller i samverkan med 

exempelvis polisen. 

”Du behöver tillstånd för att anordna en offentlig tillställning eller allmän sammankomst,  

som en marknad, stadsfest eller demonstration”  

”När du vill använda offentlig plats ska du söka polistillstånd, oavsett om du är  

privatperson eller företräder ett företag eller en organisation. Både polisen och Göteborgs  

Stad måste godkänna din ansökan”  

”Ska du ordna ett evenemang på offentlig plats är det du som arrangör som ansvarar för  

uppsamling av avfall och städning”  

”Ska du sälja mat måste din verksamhet vara registrerad hos miljöförvaltningen”  

”Affischer på husväggar, staket, vägbroar, elskåp, stolpar, träd eller liknande tas bort  

omgående”  

”Ljudförstärkare och högtalare får inte användas under någon tid på dygnet utan särskilt  

tillstånd” 
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51. Yrkande från SD angående stävja kriminell verksamhet på fritidsgårdar 

Endast ett fåtal av Göteborgs fritidsgårdar kräver ett medlemskort. Det är lämpligt att 

samtliga fritidsgårdar i kommunen arbetar enhetligt med kostnadsfria gårdskort. Syftet 

med gårdskortet är att skapa trygghet då personal lättare kan identifiera besökare och 

kontakta vårdnadshavare vid behov. 


